
Voorzitter, 

 

Allereerst dank dat ik van u de gelegenheid krijg om 

nog enkele woorden uit te mogen spreken bij dit 

afscheid. 

 

Op het ene moment bereid je de Slotwijziging voor, op 

het andere moment werk je aan je slotwoord. Het kan 

gek lopen in de politiek 

 

Afgelopen periode hebben we 2x eerder afscheid 

genomen van vaders met jonge gezinnen. Eerst van 

Eric van Kaathoven, daarna Bart Elbers. 

 

Toen dacht ik al: ze hebben groot gelijk. Gezin, drukke 

baan en politiek is nauwelijks te combineren. 

 

Maar je gaat de politiek niet in om tussentijds te 

stoppen. Zeker niet als lijsttrekker. Politici zijn 

principieel en willen het goed doen. Maar ook de passie 

voor het vak, geeft je vaak meer energie dan je zelf 

denkt. Dus je blijft doorgaan. 

 

Bij mij is het vooral de passie, en ja, ik noem het nu al, 

de passie voor duurzaamheid. Mijn hele werkzame 

leven, inmiddels alweer ruim 18 jaar werk ik voor de 

publieke zaak en altijd gericht op het verduurzamen 

van de wereld. Mijn ambities en wensen reiken ver. 

 

Ik kijk verder dan Gelderland, Nederland of Europa. Ik 

kijk ook verder dan volgend jaar, 4 jaar of 2050. Mijn 

horizon reikt verder dan het jaar 2100. En dat klinkt 

gek, maar op de één of andere manier vinden we het 

wel heel normaal om zeg 3 a 4 honderd jaar terug te 

kijken en te genieten van de gebouwen, kunst uit die 

tijd, maar haken we af als we het over 2100, laat staan 



2200 of verder hebben. Maar dat is wel wat we, in mijn 

beleving zouden moeten doen. En dan zie je ook hoe 

dramatisch we de aarde aan het uitputten zijn, en 

welke gevolgen dit zal en kan hebben. Ik heb het dan 

uiteraard over klimaatverandering, biodiversiteitsverlies 

en de daaruit voortkomende desastreuze gevolgen. 

Geen 1 of 2 graden warmer, maar 6, 7 of nog hoger. 

Niet erg voor de aarde, maar juist voor de mensen. 

Maar daarover mogen we het in de politiek niet hebben. 

Politiek moet positief en leuk zijn. We mogen niet zuur 

doen en bij doemverhalen, haken mensen af. En dat 

heb ik ook geleerd voorzitter: het klopt. Ik heb een 

aantal keren Statenleden zien wegkijken. 

 

Dus daar ga ik het hier niet over hebben! 

 

Van nature ben ik ook een positief persoon. Ik hou 

ervan om samen met anderen aan oplossingen te 

werken. Juist ook met anderen die een andere kijk op 

het leven hebben en andere zaken belangrijk vinden. 

Dat is het mooiste van de politiek. Elkaar willen leren 

kennen. Samen werken aan een mooi Gelderland. 

 

Daar heb ik van genoten. Samen met Alex Mink in de 

commissiebankjes bij MIE: onderwerpen verdelen. Hij 

beet zich vast op het spoor, ik deed Milieu. Maar ook 

zonder afspraken, was de samenwerking er: als ik 

eens, omdat ik 3 of 4 zieke kinderen thuis had zitten, 

me niet optimaal kon voorbereiden, was er altijd een 

statenlid die me even kon bijpraten of samen konden 

sparren hoe het vraagstuk aan te vliegen. Zo kon ik me 

goed focussen en richten op zaken waar ik al kennis 

van had en met passie over kon spreken. 

 

 

 



Voorzitter, 

 

Als fractievoorzitter heb je een andere rol. Zeker in een 

kleine fractie met allemaal nieuwe politici, moet je 

eigenlijk op alle onderdelen meelezen, meedenken, en 

vaak ook meedoen. En op z’n tijd loslaten. Het is een 

beduidend zwaardere functie. 

 

Juist in de rol van fractievoorzitter begon ik het steeds 

leuker te vinden, met als eigenlijke hoogtepunt, de 

samenkomst van een aantal fractievoorzitters om te 

sparren over ideeën voor een extra investeringsimpuls. 

Mooi hoe je dan in partnerschap samen kunt werken en 

over je eigen schaduw heen kunt springen. 

 

Voorzitter, dieptepunten zijn er ook geweest. Maar laat 

ik hier alleen ingaan op de dieptepunten in de debatten 

over het vluchtelingenvraagstuk. Op dat soort 

momenten, maar ook meer in het algemeen de huidige 

maatschappelijke tendens met discussies over Zwarte 

Piet, etnisch profileren en asielstromen, voel ik me 

meer en meer een allochtoon in de politiek. De 

afgelopen periode realiseerde ik me vaker dat ik de 

enige in deze Staten was die allochtonen nog enigszins 

kon vertegenwoordigen. 

 

Maar voorzitter, daar staat tegenover dat ik er trots op 

ben dat deze Staten zich de afgelopen periode zich 

vrijwel Statenbreed, hebben geschaard achter extra 

inzet en aandacht voor vluchtelingen en statushouders. 

 

Voorzitter, ik rond af. Ik rond af met nog eenmaal de 

hoop uit te spreken dat deze Staten haar duurzame 

koers voort gaan zetten en verder gaan versterken. 

Van prachtige ambities zoals een afvalloze provincie in 

2030 concrete resultaten gaan boeken. Haar 



energiedoelen gaan realiseren, een mooi 

klimaatprogramma gaan samenstellen en daarmee 

breder gaan kijken dan alleen het energiedossier. 

Dossiers met elkaar gaan verbinden en ingaan zien dat 

ook de locatiekeuzes, van bijvoorbeeld een 

slingelandziekenhuis, alles te maken heeft met slimme 

mobiliteit, ruimtelijke kwaliteit en klimaatadaptatie. Dat 

we ons buitengebied moeten beschermen tegen 

ongebreidelde groei van megastallen of vrieskisten van 

35 meter hoog zoals in Steenderen. Maar bovenal hoop 

ik, dat we ingaan zien dat economische groei geen doel 

op zich is, maar ten dienste staat aan versterking van 

het leefmilieu. 

 

Ik dank u voor de samenwerking en het vertrouwen dat 

ik van u mocht ontvangen, ik dank het college voor hun 

nederigheid en ik dank de statenleden voor hun 

aandacht. Uw ambtenaren voor de voortreffelijke 

ondersteuning. 

 

Het waren 6 mooie jaren waarin vertrouwen, 

samenwerking en passie voor kernwaarden waren. 

 

Het ga u goed. 

 

Nelson Verheul 

 

 


